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Protokół Nr XLIII 

z posiedzenia XLIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubań w dniu 29 lipca 2021 roku 

o godzinie 16.00 w trybie zdalnym. Sesja trwała do godz. 17.00. 

 

Przewodniczący obrad  – Teresa Trefler – Przewodnicząca Rady Gminy Lubań  

Protokolant    – Marta Kaba 

 

Otwarcie XLIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubań. 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Lubań - Teresa 

Trefler. XLIII Nadzwyczajna Sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r.; poz. 713 ze zm.) i art. 15zzx ust. 1 

i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID – 19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r.; poz. 1842 ze zm.). Sesja odbyła się w trybie 

zdalnym.  

W sesji uczestniczyło 14 radnych. Stanowiło to kworum niezbędne do podejmowania 

uchwał przewidzianych w porządku obrad.  

Przewodnicząca poinformowała, że sesja zwołana została na wniosek 4 radnych – odczytała 

ww. wniosek (zał. do niniejszego protokołu).  

W posiedzeniu uczestniczyli również: Sekretarz Gminy Lubań – Józef Kata, Skarbnik Gminy 

Lubań – Elżbieta Siedlecka oraz pracownicy Urzędu Gminy Lubań. 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/177/2020 Rady Gminy Lubań 

z dnia 29 października 2020 roku w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego we Wrocławiu. 

Nie zgłoszono uwag i wniosków do porządku posiedzenia.  

Przewodnicząca zwróciła uwagę, że zmiany w uchwale dotyczą §2 Uchwały 

Nr XXXII/177/2020 Rady Gminy Lubań z dnia 29 października 2020 roku.  

Głos zabrał radny Bartosz Szydlak, zadając pytanie o wysokość wynagrodzenia radcy 

prawnego za prowadzenie sprawy sądowej.  

W związku z koniecznością przygotowania Skarbnik Gminy Lubań do udzielenia odpowiedzi 

na zapytanie radnego, zostaje zarządzona przerwa.  



2 
 

Skarbnik Gminy Lubań poinformowała, że wysokość wynagrodzenia, o którą zapytał radny 

umieszczona jest na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy Lubań. Umowa  

zawarta została z dniem 2 lipca 2020 r. z Kancelarią Radcy Prawnego – Jakub Pitera na kwotę 

4981, 50 zł do jednorazowego reprezentowania. Skarbnik dodała, że odszukała kwotę, jednak 

nie ma przy sobie treści umowy - w związku z powyższym nie ma pewności, czy w umowie 

zawarta została klauzula dotycząca reprezentowania Rady Gminy Lubań we wszystkich 

postępowaniach związanych ze sprawą, czy też umowa określa jedynie jednorazowe 

reprezentowanie. Skarbnik zadała radnym pytanie, czy pamiętają szczegóły związane z zawartą 

umową.  

Głos zabrał radny Ryszard Leszczyński, twierdząc, że tego rodzaju umowy zawsze dotyczą 

jednorazowego reprezentowania. Dodał ponadto, że kwestię wysokości wynagrodzenia radcy 

prawnego reguluje rozporządzenie Ministra Sprawiedliwości dotyczące reprezentowania 

urzędu. Stawka jest więc ustalona odgórnie. 

Skarbnik Gminy Lubań zwróciła uwagę, że stawka ustalona odgórnie i umowa, stanowią dwie 

różne kwestie. Szczegółowa odpowiedź na zapytanie radnego Bartosza Szydlaka jest więc 

w danym momencie niemożliwa.  

Radny Ryszard Leszczyński zadał pytanie Przewodniczącej Rady Gminy Lubań, czy umowa 

pomiędzy kancelarią a urzędem jest podpisana, czy też była negocjowana. 

Przewodnicząca odpowiedziała, iż umowa taka została zawarta.  

Skarbnik zwróciła uwagę, że pytanie radnego Ryszarda Leszczyńskiego dotyczyło umowy 

uprawniającej radcę prawnego do dalszego reprezentowania Rady Gminy Lubań w sprawie. 

Podkreśliła, że w obecnej chwili nic nie jest jej wiadomo o tego rodzaju umowie.  

Głos zabrał radny Bartosz Szydlak, podkreślając, że chciałby uzyskać informację dotyczącą 

kwoty wynagrodzenia dla radcy prawnego.  

Przewodnicząca Rady Gminy Lubań odpowiedziała, w celu uzyskania informacji, należy 

odszukać treść umowy. 

Skarbnik Gminy Lubań podkreśliła, że z informacji, które przedstawiła dotychczas, wynika, iż 

umowa między kancelarią a urzędem została zawarta 2 lipca 2020 r. Dotyczy ona jednorazowej 

reprezentacji. Nie jest jej natomiast wiadome, aby zawarta została jakakolwiek umowa 

dotycząca przedmiotowej sprawy (dalszej reprezentacji) lub też projekt umowy.  
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Następnie głos zabrał radny Bartosz Szydlak, stwierdzając, iż projekt uchwały będący 

przedmiotem trwającej sesji powinien zawierać informacje związane z wysokością 

wynagrodzenia radcy prawnego oraz rodzajem reprezentowania (jednorazowo czy też nie).  

Głos zabrał radny Andrzej Usyk, twierdząc, iż według niego umowa pomiędzy kancelarią 

a urzędem jest zawarta. Kancelaria prawna w obecnej sytuacji reprezentuje radę w toczącej się 

sprawie. Umowa obowiązuje więc nadal.  

Skarbnik Gminy Lubań stwierdziła, że rozumie tłumaczenie radnego Andrzeja Usyka. 

Stwierdziła, że jest to jego ocena. Oświadczyła, iż nie mając w obecnej chwili przed sobą 

dokumentu, nie może jednoznacznie potwierdzić przypuszczeń radnego, bądź też im 

zaprzeczyć. Powiedziała, że istnieje możliwość odszukania umowy zawartej w dn. 2 lipca 2020 

r. Potrzebne jednak będzie zarządzenie przerwy. 

Głos zabrał radny Ryszard Leszczyński, twierdząc, że podczas XLIII Sesji Rady Gminy Lubań 

zostanie podjęta uchwała, której wykonanie powierza się Wójtowi Gminy Lubań. Urząd Gminy 

w Lubaniu powinien więc zająć się kwestiami dotyczącymi umowy.  

Skarbnik zgodziła się z radnym w kwestii wykonywania uchwały przez organ wykonawczy. 

Dodała, że urząd podejmie kroki, jeśli okaże się, że należy zawrzeć umowę, lecz w tej chwili 

nie jest w dalszym ciągu w stanie udzielić odpowiedzi na pytanie zadane przez radnego 

Bartosza Szydlaka.  

Radny Ryszard Leszczyński dodał, że w kwestii wynagrodzenia radcy prawnego, należy mieć 

na uwadze kwoty wymienione w rozporządzeniu Ministra Sprawiedliwości. 

W dalszej części spotkania głos zabrała radna Małgorzata Jańczak, zauważając że od pewnego 

momentu obrad powtarza się stwierdzenie, zgodnie z którym nie można udzielić odpowiedzi 

na pytanie radnego dotyczące wysokości wynagrodzenia radcy prawnego. W związku 

z powyższym konieczne jest zarządzenie przerwy w celu odszukania umowy i udzielenia 

jednoznacznej odpowiedzi.  

Głos zabrał radny Kazimierz Cwynar, twierdząc, iż podczas obrad radny Ryszard Leszczyński 

przekonywał pozostałych radnych, że umowa zawarta w dn. 2 lipca 2020 r. jest jednorazowa. 

Nie można więc w dalszym ciągu się do niej odnosić. Dodał również, że sprawa, w której radca 

będzie ponownie reprezentował Radę, jest wyższej instancji – stwierdził, że w takim przypadku 

stawki dotyczące wynagrodzenia pełnomocnika są wyższe. Szukanie umowy nie odgrywa więc 
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zdaniem radnego w tej sytuacji znaczenia. Nadmienił jednak, że radni muszą znać wysokość 

stawki, aby móc zagłosować nad projektem uchwały w przedmiotowej sprawie.  

Radna Małgorzata Jańczak nie zgodziła się z radnym Kazimierzem Cwynarem, twierdząc, że 

sprawa będąca tematem posiedzenia XLIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubań nie jest 

nową sprawą. Sprawa jest w dalszym ciągu w toku. Jeszcze nie zapadła ostateczna decyzja. 

Według radnej należy odszukać umowę zawartą w dn. 2 lipca 2020 r., aby dowiedzieć się, jakie 

zawarte w niej zostały stawki oraz klauzule. Podkreśliła, że mówimy w dalszym ciągu o tej 

samej sprawie.  

Radny Kazimierz Cwynar zauważył, że sprawa, będąca obecnie tematem dyskusji, będzie się 

odbywać przed sądem wyższej instancji.  

Następnie głos zabrał radny Bartosz Szydlak, zadając pytanie, dlaczego radca prawny nie 

kontynuuje sprawy, skoro nie jest ona nowa. Zauważył, iż w przypadku konieczności zawarcia 

nowej umowy, stawka wynagrodzenia może różnić się od stawki zawartej w umowie z dn. 

2 lipca 2020 r.  

Głos ponownie zabrała radna Małgorzata Jańczak. Poprosiła członków Rady, aby dokładnie 

zapoznali się z treścią projektu uchwały. W uchwale nie ma mowy o wynagrodzeniu. 

W uchwale jest natomiast mowa o upoważnieniu. Radna stwierdziła również, że radni powinni 

zapoznać się z treścią zmienianej uchwały. Dzięki temu dowiedzą się, jakie postępowanie jest 

przedmiotem sprawy.  

Skarbnik zgodziła się z radną Małgorzatą Jańczak w kwestii tematu podejmowanej uchwały –  

jest nim upoważnienie do reprezentowania. Projekt przewiduje jedynie tę czynność. Radny 

Bartosz Szydlak zadał jednak pytanie, na które Skarbnik chciałaby udzielić rzetelnej 

odpowiedzi. Dodała, że jedynym rozwiązaniem jest więc odszukanie umowy z dn. 2 lipca 

2020 r.  

Zostaje zarządzona przerwa. 

Wznowienie posiedzenia. 

Przewodnicząca poinformowała, że podczas przerwy wyjaśniła się sprawa dotycząca 

wysokości wynagrodzenia radcy prawnego. Dodała, że konsultowano się również radcą 

telefonicznie. Następnie poprosiła o wyjaśnienia Skarbnik Gminy Lubań.   
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Skarbnik poinformowała, że w chwili obecnej ma przed sobą umowę zawartą pomiędzy 

kancelarią prawną a Urzędem Gminy Lubań w dn. 2 lipca 2021 r. Z umowy wynika, że radca 

prawny winien kontynuować prowadzenie sprawy. Skarbnik nadmieniła, że rzeczywiście 

ustalone są wysokości stawek, które regulują wynagrodzenie radcy prawnego za prowadzenie 

sprawy przed sądami poszczególnych instancji. Skarbnik wspomniała również, iż przed 

przerwą (podczas omawiania umowy) doszło do omyłki. Wspomniano bowiem kwotę 

wynagrodzenia radcy prawnego w wysokości 4981, 50 zł. Umowa dotyczy dwóch spraw. 

Pierwsza dotyczyła prawa pracy. Druga natomiast powiązana jest z uchwałą podejmowaną 

podczas obecnej sesji. Jak wynika z umowy, świadczenie pomocy prawnej wynosi 960 zł netto. 

Nadmienia się ponadto, iż urząd ponosi koszty dojazdu radcy do sądów znajdujących się poza 

Wrocławiem.  

Przewodnicząca poinformowała, iż jest po rozmowie telefonicznej z radcą prowadzącym 

sprawę. Zawarte w umowie wynagrodzenie za świadczenie pomocy prawnej dotyczącej 

omawianej sprawy wynosi 960 zł netto. Kwota wynagrodzenia w postępowaniu prowadzonym 

przed sądem wyższej instancji stanowi 50% ww. stawki, czyli wynosi ona 480 zł netto.  

Następnie Przewodnicząca poinformowała radnych, iż w dn. 29 lipca 2021 r. w systemie 

Inforlex pojawiła się zaktualizowana ustawa o samorządzie gminnym. Tym samym należy 

zaktualizować podstawę prawną uchwały, która zostanie poddana pod głosowanie. 

Przewodnicząca odczytała treść zmian: 

- w przedłożonym projekcie jest: art. 98 ust. 1 i 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym (tekst jednolity – Dz. U. z 2020 r., poz. 713 ze zm.), winno być: art. 

98 ust. 1 i 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity – Dz. U. 

z 2021 r., poz. 1372),  

Radny Józef Maciejko zgłosił problemy techniczne (brak głosu). Zarządzona została przerwa. 

Wznowienie posiedzenia. 

Przewodnicząca przypomniała radnym o zaktualizowanej podstawie prawnej (ustawa 

o samorządzie gminnym) oraz ponownie ją odczytała oraz o uzupełnieniu kolejnej podstawy 

prawnej przywołanej w omawianej uchwale o zapis „tekst jednolity”): 

- jest: art. 3 §2 pkt 7 w związku z art. 50 ustawy z dnia 30 sierpnia 2002 roku – Prawo 

o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (Dz. U. z 2019 r., poz. 2325 ze zm.), 
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- winno być: art. 3 §2 pkt 7 w związku z art. 50 ustawy z dnia 30 sierpnia 2002 roku – Prawo 

o postępowaniu przed sądami administracyjnymi (tekst jednolity - Dz. U. z 2019 r., poz. 2325 

ze zm.). 

Więcej uwag i wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/177/2020 Rady Gminy Lubań 

z dnia 29 października 2020 roku w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego we Wrocławiu. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  

Nieobecny/nieuczestniczący w głosowaniu: radny Ryszard Leszczyński.  

W wyniku głosowania jawnego 7 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw”  

i 1 głosie „wstrzymującym się”, uchwała została przyjęta do realizacji.  

Głosy „za”: Małgorzata Jańczak, Aleksandra Łasica, Józef Maciejko, Krzysztof Miazga, 

Teresa Trefler, Andrzej Usyk, Adrian Zioła. 

Głosy „przeciw”: Aleksandra Chomicz, Kazimierz Cwynar, Marian Kaleta, Krzysztof 

Klimczyk, Bartosz Szydlak. 

Głosy wstrzymujące się: Leszek Woźniak.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie XLIII 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubań – godz. 17.00. Na tym protokół zakończono.  

 

 Protokolant                                            Przewodnicząca Rady Gminy Lubań 

    

             

Marta Kaba                          Teresa Trefler 

 


